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Gyorsjelentés a felsőoktatási jelentkezésekről 
1. Idén 6 ezerrel több felvételiző 

lesz, mint tavaly volt. 
Az Országos Felsőoktatási Felvételi Iroda 
összesítette a felsőoktatási intézményekbe 
jelentkező fiatalok adatait. Az előzetes kimu-
tatás alapján 2004-ben mintegy 166 ezer köz-
ponti jelentkezési lap érkezett be az Irodá-
hoz. Ez a szám azonban nem tekinthető 
véglegesnek, a hibás, pontatlan vagy félreért-
hető jelentkezések korrekciója még folyik. 

2003-ban a végleges adatok szerint 160 
ezren jelentkeztek a felsőoktatási intézmé-
nyekbe, ezt az idei jelentkezési szám min-
denképpen meghaladja. A beérkezett jelent-
kezések közül a tavalyival összehasonlítható 
módon 160 ezer jelentkezést már feldolgo-
zott az OFI, ennek alapján megállapíthatóak 
bizonyos tendenciák, amelyeket az összes 
adat ismeretében még természetesen mini-
mális mértékig korrigálni lehet. Az összesen 
beadott jelentkezések száma jelentősen -
mintegy 4%-kal - növekedett az előző évhez 
képest, ami azt jelenti, hogy mintegy 380 
ezer jelentkezési lapot kaptak közvetlenül az 
egyetemek és főiskolák. 

2. A korábban érettségizett felvé-
telizők aránya idén is magas 

Az összes jelentkező közül mintegy 23 ezer 
fő rendelkezik már felsőoktatási intézmény-
ben szerzett oklevéllel, és a második vagy so-
kadik oklevelének megszerzéséért kíván ta-
nulni, illetve a főiskolai képzést befejezve, 
kiegészítő képzés keretében egyetemi szintű 
oklevelet szerezni. A kiegészítő képzésre je-
lentkező valamivel több mint 8 ezer fő, illet-
ve az újabb oklevél megszerzése céljából je-
lentkező 15 ezer fő lényegében azonos 
számot jelent, mint 2004-ben. 

Az eddigi tendenciához hasonlóan to-
vábbra is nagyobb a nők aránya (59%) a to-
vábbtanulásra jelentkezők között, mint a fér-
fiaké. Az eddig feldolgozott adatok azt 
bizonyítják, hogy a tanulási kedv töretlen a 
fiatalok és kevésbe fiatalok között, ezt mu-
tatja az, hogy az összes jelentkező 65%-a ko-
rábban érettségizett. Ez is azt bizonyítja, 
hogy folyamatos az igény a felsőoktatási ta-
nulmányok iránt, az egész életen át tartó ta-
nulás szellemében a korábban érettségizők is 
jelentkeznek, vagy ismét jelentkeznek to-
vábbtanulni. 
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3. A felsőfokú szakképzés iránt je-
lentősen megnőtt az érdeklődés. 

A felsőfokú szakképzés kínálata folyamato-
san bővül a magyar felsőoktatási intézmé-
nyekben, s az érdekeltek egyre jobban meg-
i s m e r i k ez t a l e h e t ő s é g e t é s é l n e k is a 
jelentkezés lehetőségével. Az eddig feldol-
gozott adatok alapján a felsőfokú szakképzé-
sekre első helyen és összesen is mintegy 
30%-kal többen kívánnak felvételt nyerni, 
mint 2003-ban. Az összes jelentkezők száma 
így már meghaladja a 12 ezer főt, ami feltéte-
lezhetően biztosítja a megfelelő felkészültsé-
gű fiatalok bejutását erre a képzési formára is. 

Az adatok azt mutatják, hogy a növeke-
dés a tavalyihoz képest elsősorban a nappali 
alapképzésben és a felsőfokú szakképzésben 
tapasztalható. A nappali alapképzésre első 
helyen 7%-kal, az összes beadott jelentkezé-
si lapot vizsgálva 9%-kal többen kívánnak be-
kerülni, mint 2003-ban. A felsőfokú szakkép-
zésben a jelentkezési arány növekedése az 
első helyes és az összes jelentkezőt vizsgálva 
egyaránt kb. 30% volt. (Ebben az arányszám-
ban még nincs benne az egyetemek, illetve 
főiskolák által, a szakközépiskolákkal együtt-
működve, tanulói jogviszonyban indított 
képzésekre történő je lentkezések száma. 
A tanulói jogviszonyban és a hallgatói jogvi-
szonyban indított képzésekre a felvettek szá-
ma kb. azonos.) 

A nappali alapképzésben az átlagos növe-
kedést meghaladó mértékben növekedett a 
jelentkezők száma a bölcsészettudományi te-
rületen, az egészségügyi felsőoktatási intéz-
ményekben, a jogi területen, a műszaki fel-
sőoktatásban, a szociális jellegű képzéseknél 
és a természettudományos területen. A növe-
kedés szinte minden területen a rövidebb 
idejű, főiskolai területen a meghatározó. 

4.A g a z d a s á g i szakok i ránt 
továbbra is nagy az érdeklődés 

Ha az abszolút számokat nézzük, első nappa-
li alapképzésben a legtöbb pályázó - közel 23 
ezer fő - gazdasági jellegű felsőoktatási terü-
leten kíván továbbtanulni, több mint kéthar-
maduk főiskolai szinten. A második legna-
gyobb népszerűségnek örvendő terület a 
bölcsészettudományi képzés, a három böl-
csész szakcsoportban összesen mintegy 17 
ezer pályázó kíván tanulni. A műszaki felső-
oktatási intézményekbe első helyen mintegy 
10 ezer fő pályázik, 60 százalékuk főiskolai 
szintre, 40 százalékuk egyetemi szintre. 

A kormány által meghatározott államilag 
finanszírozott felvehető összlétszám 2004-ben 
62 ezer fő, melyből 54 ezer fő kezdheti felső-
fokú tanulmányait meg nappali tagozaton. 
A felvehető összlétszám szakcsoportok szerin-
ti megoszlását az oktatási miniszter határozta 
meg és ez megtalálható a „Felsőoktatási felvé-
teli tájékoztató 2004." c. OM kiadványban. 

Ha azt vizsgáljuk, hogy a nappali alap-
képzésben milyen bejutási esélyeik vannak 
a fiataloknak, akkor megállapítható, hogy 
a legnagyobb „verseny" a művészeti területen 
van, ahol több mint 4 pályázó kéri felvételét 
egy helyre, ezt követi a „klasszikus" bölcsé-
szettudományi terület, ahol több mint három-
szoros a túljelentkezés. Továbbra is nagy ver-
seny lesz a jogi területen, a gazdasági 
felsőoktatásban, és a testkulturális felsőoktatás 
területén, ahol 2,5-3-szoros a túljelentkezés. 

5.17%-al többen jelentkeztek nem 
egyetemi szintű informatikai 
képzésre. 

Speciális helyzetben van az informatikai te-
rület, ugyanis a bolognai folyamatnak megfe-
lelő első, kísérleti képzések itt indultak el 
négy felsőoktatási intézményben. Az első al-
kalommal meghirdetett műszaki informatika 
(BSc) és programtervező informatikus (BSc) 
képzésekre a nappali tagozatra meghirdetett 
mintegy 800 helyre közel 1600 fő jelentke-
zett első helyen, összesen pedig több mint 
3600-an. A BSc képzések meghirdetése és 
azok széles körű propagálása hozzájárult ah-
hoz, hogy a nem egyetemi szintű informati-
kai képzésekre összesen több mint 17%-kal 
növekedett a jelentkezők száma. 

Az eddig feldolgozott adatok alapján az első 
alapképzésre összességében körülbelül ugyan-
annyian jelentkeztek mint 2003-ban, a nappali 
alapképzés és kismértékig az esti alapképzés je-
lentkezési száma növekedett, a csökkenés a le-
velező tagozatos képzésben és jelentős mérték-
ben - közel 40%-os a visszaesés - a távoktatásos 
képzésre jelentkezők körében volt. 

A levelező tagozatos első alapképzésre 
jelentkezők száma közel azonos a tavalyival. 
Ha az államilag finanszírozott képzésre vo-
natkozó túljelentkezést vizsgáljuk, akkor a 
bölcsészettudományi és a gazdasági jellegű 
képzésekre lesz a l egnehezebb felvételt 
nyerni, ott ugyanis több, mint négyszeres a 
túljelentkezés. A finanszírozott helyek szá-
mát jelentősen meghaladja a pályázók száma 
az egészségügyi, gyógypedagógiai, szociális 
és testkulturális szakcsoportokban is. 

http://www.om.hu
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Egyetemi Tavasz 
(nyítóesemények) 

Egyetemi Tavasz programsorozat 
2004. április 13-26. 

Dr. Csepeli György szociológus egyetemi 
tanár (ELTE), az Informatikai 

és Hírközlési Minisztérium politikai 
államtitkárának Digitális út Európába 
című előadása április 13. kedd 13.00 óra 

BTK Auditórium Maximum 

Egyetemi Tavasz 
megnyitó ünnepsége 

április 13. 18.00 óra SZTE Aula 
közreműködik az 

Universitas Orchester (Ulm) 

Tudományok Tere 
a Dugonics téren április 14-15. 

Kulturális Bízottság 
PÁLYÁZATA 

Beadási határidő: 
2004. április 14. 12:00 

A Szegedi Tudományegyetem 
Egyetemi Hallgatói Önkormányzatának 

Kulturális Bizottsága 
meghirdeti a 2004. I. negyedévi 

kulturális pályázatát. 

Pályázhatnak az SZTE-a működő 
öntevékeny csoportok, egyesületek, 
illetve az SZTE nappali tagozatos 
államilag finanszírozott képzésben 

résztvevő hallgatói. 

A pályázatnak tartalmaznia kell 
a pályázó bemutatását, 

eddigi tevékenységéről szóló 
dokumentumokat, a pályázat kifejtését, 

részletes költségvetést, igényelt 
összeget és a pályázó pontos 

elérhetőségét (név, cím, telefon). 

A pályázat leadásának helye: 
SZTE EHÖK Iroda 6725 Szeged, 

Boldogasszony sgt. 4. 

A pályázat leadásának határideje: 
2004. április 14. 12:00 

Infovonal és e-mail: (62) 544-846; 
sztehok@levele.hu 

Támogatásban nem részesülhetnek, 
akik az eddigi nyertes pályázataikkal 

nem számoltak el, illetve, akik hiányos 
pályázatot nyújtanak be. 

Tanulj tovább! 
J I ' I J H i ' I M I W 

A hagyományoknak megfelelően március 1-
je volt az utolsó határidő a jelentkezési lapok 
leadására. Az előző évekhez hasonlóan idén 
is borzasztóan sokan szeretnének továbbta-
nulni. A mindenkori Oktatási Minisztérium 
legnagyobb örömére szépen kerekednek a 
számok, a továbbtanulók aránya a rendszer-
váltás óta több, mint duplájára nőtt. Ám ez-
zel, azt hiszem, minden pozitív dolgot el is 
mondtam erről. 

Mert kinek jó az, hogy ennyire felhígult 
a mezőny? A diplomásoknak? Ugyan mitől 
lenne az jó, hogy két és félszer annyian ver-
senyeznek ugyanazért az munkahelyért, 
mint régebben. Ennek megfelelően, az egy-
re nagyobb számú végzős miatt évről évre 
nő a diplomás állástalanok száma. Egyesek 
ezért elborzadva visszamenekülnek az alma 
mater falai közé túlórázni, bízva abban, 
hogy egy újabb papírral bebiztosíthatják 
magukat. A többiek meg kiolvasták Móricz-
tól a Rokonokat, és inkább sógor, koma, jó 
barát után néznek, mert Magyarországon az 
állások többségét ily módon töltik be. 

Vagy jó a munkaerőpiacnak a sok kike-
rülő hallgató? Biztos, hogy nem. Már évek 
óta erről regélnek a szakemberek, tudniillik, 
hogy elvált egymástól a munkaerőpiac igé-
nye és az oktatási képzés iránya. Ugyanis 
akinek felsőfokú végzettsége van, az nem 
akar kőműves lenni (ez világos, hiszen ak-
kor minek koptatta a padot), de közben las-
san nincs senki, aki beleugrana egy gumi-
csizmába, megfogna egy fándlit, egy 
szintező lécet. Pesten, az Ybl Miklóson vég-
zett építész barátomnak meg kellett tanulni 
ukránul gagyogni, mert a munkásainak a fe-
le az. Ám probléma egy szál sem! Majd Eu-
rópa nyugati feléhez hasonlóan tele leszünk 
mi is érthetetlen nyelven hablatyolókkal, 
akik a világ minden tájáról idesereglenek az 
Unióba, s betöltik nekünk a lenézett foglal-
kozásokat. A sok munkanélküli diplomás 
meg nem érti, miért nincs állása, ha egyszer 
ez a szisztéma a Lajtán túl jól működik. 
Csak tudjátok, ott a tőkével „gyarmatosíta-
nak", és kellenek a közép- és felsőszintű ve-
zetők, itt nálunk meg inkább melósra van 
szükség, ami lassan már hiánycikk. 

De jó ez a helyzet a tanároknak? Akinek 
annak idején kétségei voltak az „elitkép-
zés" megszüntetésével kapcsolatban, az a 
mostani mezőnyt mustrálva joggal kiálthat-
na fel. A szakértők azonban parádésan gátat 
szabtak időközben az értelmi fogyatékosok 
bekerülésének: a 60 pontos minimális ha-
tárt, ami alatt ember nem vehető fel, fel-
emelték 75-re. így most már csak a félmű-
velteknek, a sík hülyéknek, a csökkent 
értelmi képcsségűeknek, valamint a funkci-
onális analfabétáknak van lehetőségük a fel-
vételre, a többiek mellett. Es ez nem vicc. 

jó példa erre az iskolám, aminek nevét most 
nem írom le, mert - mindent összevetve -
szeretném azért kijárni. 

Költségtérítéses képzés, levelező. Mit te-
gyek, ha „felnőttként" már dolgozom, és csak 
így tudom elvégezni az imádott szakomat? 
Ettől még nem kellene a másodvonalnak len-
nie - főként, ha fizetem - , de sajnos az. 
Az oktatói karnak láthatóan nyűg az egész: 
ha csak egy szemeszteres a tantárgy, akkor 
összesen találkozunk 3-szor, amiből persze 
az egyik előadás elmarad. Előfordult, hogy 
egy lány töriből kollokvált, és a vizsgán a ha-
táron túli magyarok témájából felelt. 
A tanerő egy laza ráhangoló feladat kereté-
ben szerette volna látni a térképen, hogy hol 
található Kárpátalja, Őrvidék, Bácska, de 
mintha a Kongói Köztársaság közigazgatási 
rendszerét kérdezte volna. Volt olyan szigor-
lati tárgyunk, amelynek az oktatója belib-
bent nyelvészet szigorlat közepén, és közöl-
te, hogy ő nem ér rá, és írjunk otthon egy 
házi dolgozatot tetszőlegesen választott té-
mában. Hát, nem volt túl nehéz. Sőt azt hi-
szem, csak egy idiótának nem sikerült leg-
alább kettesre. További finomság volt, 
amikor az egyik csoporttársam egy gyak-
jegyes tárgyból épp az osztályzatát beszélte 
meg a tanerővel. Nem volt egy konzultációs 
órán sem, a jegyet alkotó munkáinak fele 
nem volt kész. Az oktató mondta neki, hogy 
kap 10 percet, írjon valamit, bármit, amíg ő 
egy másik hallgatót zár le. Mondanom sem 
kell, semmit nem írt! A nő megrökönyödve 
kérdőre vonta, mire ő azt felelte: most épp 
nem jut semmi az eszébe. A poén viszont 
csak most jön. A tanárnő 5-öst, mondom 
5-öst adott neki mindezek után, s hogy nem 
ez került az indexbe, az csak annak volt kö-
szönhető, hogy a lány elszólta magát: ötöst? 
A docens asszony „földre vitte" tekintettét, 
picit elszégyellve magát szabadkozva 4-est 
ajánlott. Ám továbbra sincs semmi gond! 
Ismerőseim megnyugtattak, ez mindenhol 
így van, sőt! 

Nem arról van szó, hogy azt kívánnám, 
bárcsak vért kéne izzadni a ke t tesé r t . 
De ennyi erővel azt is mondhatnák, hogy 
fáradjunk le a TO-ra, ahol átvehetjük a 
diplomáinkat. És a legrosszabb, hogy minél 
kevesebbet követelnek, annál jobban bele-
szarik az ember az egészbe. 

Ne legyünk azonban rosszindulatúak! 
A lényeg, hogy az állam bácsi jóvoltából már 
kétszer annyian tanulhatunk a felsőoktatás-
ban. És ha ebből levonjuk cirka a felét, akik 
a saját költségükön okosodnak, akkor volta-
képpen mennyit is kapunk? Higgyétek el, 
ez egy igazi sikertörténet. 

Dunai Péter 

mailto:sztehok@levele.hu


A kreditrendszer támogató tanácsadó 
szervezetei és szolgáltatásai 

Szeptembertől már a doktori képzéseknek is kreditrendszerben kell folyniuk. Az Országos Kredittanács 

a napokban fogadta el új Ajánlásait a doktori (PhD) képzés kreditrendszerű szabályozásához, 

amit nemsokára minden, doktori képzést folytató intézményhez eljuttat. 

Az Országos Kredittanács a kreditrendszer szakmai fejlesztő és tanácsadó testülete. A hallgatók 

képviseletében a HÖOK egy delegáltja is részt vesz az O K T munkájában. Az O K T tagjai aktív kapcsolatot 

tartanak az intézmények kreditfelelőseivel a felmerülő problémák megoldását keresve. 

Az első két nagysikerű dunaújvárosi Országos Kreditfórum után hamarosan megrendezzük a III. Kredit-

főrumot. Ezúttal a Bolognai Folyamat és a kreditrendszer összefüggései kerülnek terítékre. 

A konferencia részletes programja és jelentkezési lap hamarosan minden intézményhez eljut, illetve 

megjelenik a kredit honlapon. 

A Kredittanács mellett működik annak Irodája, amely a Tanács munkájának támogatásán túl szakmai, 

tájékoztató és segítségnyújtó feladatokat lát el, építi a kreditrendszer adatbázisát. A Kreditiroda honlapja 

(www.okti.hu) nemrégen megújult, számos hasznos információ és szolgáltatás elérhető rajta, többek között: 

• A kreditrendszer kialakulásának nemzetközi és hazai története 

• Elemzések, tanulmányok, ismertetések a jelenlegi magyarországi helyzetről 

• Az intézményi kreditszabályzások (TVSZ-ek) gyűjteménye 

• Az O K T útmutatásai, szakmai anyagai 

• Kreditfogalmak szótára 

• Kreditirodalom (sajtócikkek, hazai és nemzetközi szakirodalom) 

• Kapcsolódó jogszabályok gyűjteménye, jogszabályi kivonatok 

• Felsőoktatási linkgyűjtemény (szervezetek, hírportálok, pályázatok/pályáztatók) 

• Nemzetközi kitekintés a fontosabb felsőoktatási folyamatokra (Bolognai Folyamat, Tuning Program, ECTS, 

Oklevélmelléklet, Socrates, EUA) 

A honlapon keresztül elérhető új szolgáltatás a HÖOK-kal közösen indított Kreditdoktor. A Kreditdoktor a 

kreditrendszerrel kapcsolatban beérkező észrevételekre, kérdésekre, problémákra igyekszik gyors, érdemi, 

szakmai tanácsot, segítséget, útmutatást nyújtani. Az eddig beérkezett problémákból alakul ki a honlap 

Gyakori Kérdések, Válaszok rovata. Várjuk észrevételeiket! 

Országos Kredittanács és Irodája 
Professzorok Háza 
1146 Budapest, Ajtósi Dürer sor 19-21. 
Tel.: 343-6545; Fax.: 343-6491 
email: credil@okii.pli.hu; honlap: wwvv.okti.hu 

http://www.okti.hu
mailto:credil@okii.pli.hu
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Haladunk tovább az úton 
Nagy Zoltán Péterrel az EHÖK Kulturális Bizottságának elnökével beszélgettünk 

-Az EHÖK Választmánya pályázatot írt ki a 
Kulturális Bizottság elnöki tisztségére, melyet te 
nyertél el. A legutóbbi években a Kulturális Bizott-
ság a HÖK működésének egyik sikerterülete volt. 
A bizottság több száz projekt megvalósítását tá-
mogatta. A testület az EHÖK által biztosított fel-
osztható pénzkerettel amely körülbelül hétmillió 
forint, az SZTE kulturális életének legnagyobb tá-
mogatója. Mindemellett hihetetlen szervezőmun-
kát is végeztetek: 2002-ben először megszervezté-
tek a Tavaszi Egyetemi Fesztivált, mely 2003-ra 
fergeteges sikert hozott (az akkori főszervező Már-
ton Imre szerint több mint hétezer embert mozgat-
tak meg a két hétig tartó események). A sikereket 
szakmai elismerés is kísérte: a Nemzeti Civil 
Alaprogram elektorává választottak. Kötelező a 
kérdés: Mi motivált, hogy beadd a pályázatot? 

- Az eltelt egy év alatt igen mélyrehatóan be-
leláttam az egyetemi kulturális életbe, önte-
vékeny kezdeményezésekbe, a csoportok 
működésébe és ezek működésének segítésé-
be. Ezen idő alatt igen sok színes és népsze-
rű rendezvényen volt szerencsém részt ven-
ni. Itt kell megjegyeznem, hogy a napi 
munkám része is ezen csoportok koordinálá-
sa és működésének előmozdítása, hiszen az 
egyetem karai közül a Tanárképző Főiskolai 
karunkon van a legtöbb működő öntevékeny 
csoport. Az EHÖK-elnök választás után még 
inkább indokolttá vált az indulásom. Balázst a 
Választmány újraválasztotta, és mivel az elnök 
úrral az eltelt közös egy év alatt az elkezdett 
közös munka megmutatta, hogy tudunk egy-
más mellett dolgozni, így a folytonosság jegyé-
ben az egyetemen lévő öntevékeny csopor-
tokra nézve jónak tartottam az általa felvetett, 
személyemben megjelenő változatlanságot, 
mivel ez biztonságot ad a csoportoknak. 

- ... és a személyes oldal? 

Úgy véltem, hogy személyes motiváltságom 
a kulturális bizottság munkájának vezetésére 
és az egyetem egészének jobbítása iránt, va-
lamint az, hogy a még 2002-ben kitűzött cé-
lok - úgymint az egyetemi kulturális élet 
sokszínűségének minél erősebb megjeleníté-
se, illetve a hallgatók önmegvalósításának se-
gítése a művészetek örök nagyszerűsége által 
- ma is aktuálisak, sőt egyre inkább, mert a jó 
értelemben vett amatőr egyetemi művésze-
tet senki nem kívánja támogatni rajtunk, te-
hát a HÖK-ön kívül. 

- Mi a véleményed a bizottság működési keretei-
ről, formájáról? 

- A z EHÖK Bizottságai közül a Kulturális 
Bizottság rendelkezik a legnagyobb pénzke-
rettel, mely igen nagy felelőséggel is jár. Én 
úgy gondolom, de az EHÖK Irodára érkezett 
visszajelzések is azt mutatják, hogy a hallga-
tótársaink, a pályázók igen elégedettek a bi-
zottság működésével. Jelzi ezt az is, hogy az 
úgynevezett pályázati tanácsadáson, melyen 
a külügyi bizottság akkori elnökével Bene 
Tamással és az EHÖK Iroda vezetőjével, 
Jancsák Csabával együtt vettünk részt, jelen-
tős számú érdeklődő volt jelen. A már bevált 
pályázati fordulókon és célokon, úgymint 
egyszeri laptámogatás és az öntevékeny cso-
portok negyedéves pályázatai, változtatást 
nem Iátok szükségesnek. A bizottság tagjai és 
összetétele pedig a jelenlegi ehökös bizottsá-
gi struktúrában a legjobb, mert nagy legitimi-
tást ad egy-egy döntésnek a valóban integrált 
bizottsági tagság. Nálunk senki nem marad 
ki a döntéshozatalról, mert minden karról van 
egy hallgatói képviselő. 

- Hogyan látod, milyen a jelenlegi Szegedi Tudo-
mányegyetem hallgatói kulturális élete? 

- A hallgatókat és a leendő egyetemistákat a 
színes kulturális élet jobban érdekli, mint a 
Hallgatói Önkormányzat elsődleges feladata 
a hallgatói érdekképviselet, mivel azzal talál-
koznak nap mint nap. Egy-egy rendezvény 
olykor több ezer főiskolást, egyetemistát 
mozgat meg. A kari hallgatói önkormányzat-
ok rendezvényei és kulturális élete - a XXI. 
századra - még inkább előtérbe kerültek. 
Egy, a Hálózat a Szabad Információért Alapít-
vány által a tanárképző főiskolások körében 
készített kutatás szerint a diákok között hi-
hetetlenül megnőtt a kulturális fogyasztás, 
igény és megvalósítás terén egyaránt. 
Az egyetemi kulturális élet támogatásának 
biztosítása és színesebbé tétele az egyetem 
országos megjelenésére is hatással van. Gon-
dolok itt arra, hogy például a középiskola vé-

gi felsőoktatási jelentkezést is befolyásolja, 
ha azt hallja a jelentkezni vágyó, hogy Szege-
den kulturális értelemben kiteljesítheti ma-
gát, öntevékenykedhet, mert ezt itt támogat-
ják. Fontosak tehát a nagyrendezvények, a 
meghívott előadók, a sztárvendégek, de eze-
ket a szolgálatásokat ma már bárhol meg le-
het venni, ugyanannyiért egy vidéki diszkó-
ban és egy városi multikultiban is, sőt az 
ilyen emlékek nem pótolják a személyes 
részvétel adta hangulatokat, tehát azt, hogy 
valaki maga, a társaival hoz létre egy kulturá-
lis eseményt. Mi, amikor az EHÖK ekkori el-
nöke 2002-ben felkérte a bizottságot az első 
Tavaszi Egyetemi Fesztivál megszervezésé-
re, ezt tartottuk szem előtt. Ne felejtsük el, 
hogy a kultúraközvetítő tevékenységben 
vannak tekintélyes partnereink a JATE 
Klub, a SZOTE Klub és a TÁK Klub. 
Együttműködésükre, nívós programjaikra 
ezután is számítunk. 

- Ezek valóban fontos dolgok, de hogy állunk a 
javítanivalóval? Milyen változást eszközölnél? 

- A Pályázati Tanácsadás az elmúlt félév alatt 
megmutatta, hogy szükség van erre a szolgál-
tatásra is. A TAK-ban, illetve a JATE Klub-
ban megrendezett találkozó igen hatásos és 
színvonalas volt. Ezt a tanácsadást ki kell ter-
jeszteni, a többi bizottsági elnök, illetve az 
EHÖK-elnök jelenlétére is. így ez a tanács-
adás kiszélesedhet és a kapcsolattartás egy 
formájává válhat. Ezeken a fórumokon a hall-
gatóság köréből felvetődhetnek új ötletek és 
kezdeményezések is, amit átgondolva és ösz-
szefogva meg lehet valósítani. 

- Az EHÖK elmúlt egy évének legnagyobb vissz-
hangot kiváltó kezdeményezése volt az általatok 
elindított ötlet, az Egyetemi Szoborpark felvetése. 
Mennyiben aktuális még ez a kérdés? Mi a jelenle-
gi helyzet? 

- A Szoborpark kérdésköre a 2004-es évben 
még hangsúlyosan előtérbe kerül, az Ady-té-
ri Tanulmányi és Információs Központ (TIK) 
átadását követően. A megvalósításhoz jó-
néhánv erkölcsi és anyagi támogatási ígére-
tünk van. Én nagyon fontosnak tartom azt, 
hogy ezeket az alulról jövő, tehát a hallgatók-
tól induló kezdeményezéseket, ötleteket 
nem szabad a szőnyeg alá seperni, hanem az 
egyetemnek meg kell próbálni megvalósíta-
ni. Persze mindennek az alapja a pénz, amire 
forrásokat kell találni. Botka László polgár-
mester úr komolyan elkötelezettnek tűnik a 
témában, levelében részletesen megírta, 
hogy milyen feladataink vannak a szoborpark 
megvalósítása témakörében. Haladunk to-
vább az úton... 



A CDLXXXVII. J e g y e t e m e in 

Hallgatói mobilitás, külügyes 
tevékenység, ElJ-s integráció 

interjú Fedor Péter Mózessel az EHÖK Külügyi és Európai Integrációs Bizottság elnökével 
-Az EHÖK bizottsági tisztújító választmányi 
ülésén lettél a Külügy i és Európai Integrációs Bi-
zottság elnöke. Bevezetésként kérlek, mesélj 
magadról... Hogyan kerültél kapcsolatba a 
HÓ K-kel? Milyen feladatokat vállaltál eddig? 

- 2000 óta vagyok a Szegedi Tudományegye-
tem hallgatója. Szinte a tanulmányaim kez-
detétől bekapcsolódtam a hallgatói önkor-
mányzat tevékenységébe, így az elmúlt 
években részese lehettem számos munkának 
és az EHÖK-ön belül lezajló változásnak, 
mozgásnak. Láttam ellentéteket és barátsá-
gokat, összeveszéseket és kibéküléseket, si-
kereket és kudarcokat. A külügyi bizottság 
tagjaként volt alkalmam megismerkedni a 
magyar hallgatói mozgalom jelenlegi műkö-
désével. Láttam számos hallgatói vezetőt, 
nagyformátumú stratégákat és kisstílű ügyes-
kedőket, mindenkor a hallgatókért égő forra-
dalmárokat és nyugodt taktikusokat. Láttam 
sok jó szándékot, sok munkát, láttam hitet, 
de láttam csüggedést is. 

- Négy év hossz idő. Milyen személyes benyomásaid 
alakultak ki ezalatt? 

- Találtam számos jó barátot, de - gondolom 
- szereztem ellenfeleket is. Sokat tanultam 
itt az elmúlt három és fél esztendőben. Ta-
nultam másért dolgozni, tanultam embere-
ket elfogadni, tanultam bírálatot elismerni. 
De talán a legfontosabb, amit tanultam: mi 
hallgatók együtt tudunk erősek lenni. Gyak-
ran gondolkodom arról, mi is a hallgatói ön-
kormányzat, mitől jó és mi benne a rossz, ho-
gyan működik hatékonyan és hogyan nem 
kellene csinálni. Legerősebb benyomásom 
az, hogy lélek nélkül, lelkesedés nélkül nem 
szabad semmiféle olyan feladatot elvállalni, 
ami a hallgatótársaink életének javítását van 

hivatva szolgálni, mert a szakmaiság ebben 
az esetben is csak alap, amire a felépítmény 
kerülhet, de a felépítmény a lélekből, a szív-
ből épül. 

- Hazánk Európai Uniós csatlakozása küszöbén 
milyen új szerepek várnak a HÖK Külügyi 
Bizottságára? 

- Az Európai Unióhoz való csatlakozással je-
lentősen kibővülnek az EHÖK külügyes le-
hetőségei. Ez önmagában nagy kihívás főleg, 
ha figyelembe vesszük a többi magyar felső-
oktatási intézmény hasonló törekvéseit. Eb-
ben a versenyben nem szabad lemaradnunk, 
sőt mitöbb szakszerű munkával komoly 
előnyre tehetünk szert, melynek érdekében 
növelnünk kell mind a kiutazó, mind a hoz-
zánk érkező hallgatói és oktatói mobilitást, 
valamint törekednünk kell a külföldi egyete-
mekkel, ifjúsági szervezetekkel való aktív 
kommunikációra és közös projektek megva-
lósítására. Ennek érdekében az európai felső-
oktatási térségnek csak így lehetünk egyen-
rangú, elismerhető tagjai. 

- Milyen konkrét feladatokkal számolsz? 

-Céljaink megvalósításához jónéhány tevé-
kenységre kell különösen koncentrálnunk. 
Az Erasmus program mentén, az úgynevezett 
„bolognai folyamat" aktualitásai feladatokat 
adnak nekünk az SZTE nemzetközi marke-
tingje és az idegen nyelvű órák meghirdetése 
témakörében, hiszen több külföldi hallgató és 
oktató jelenik meg majd egyetemünkön. Fon-
tosnak tartjuk továbbá, hogy ne szalasszunk el 
lehetőségeket, amelyek által a külföldi egyete-
mekre kiutazó hallgatók és oktatók keretszá-
mának növelését biztosíthatja az egyetem. 

- A külügyek terén az egyik legfontosabb érdekér-
vényesítési lehetőség a személyes kapcsolat és a 
szervezetek közötti kontaktus során jön létre. Mi-
lyen szakmai kapcsolatokra építesz a bizottsági 
munka során? 

- Mint bizottság több tucatnyi kapcsolattal 
bírunk, ugyanis a 2000. évi integrációkor 
megalakult Külügyi Bizottság, melynek bará-
tom Bene Tamás volt az alapító elnöke, egye-
síteni tudta a korábbi intézmények, tehát a 
mai karok hallgatói külügyi kapcsolatait. 
A terjedelmi korlátokra való tekintettel én 
most csak három irányt emelnék ki, amelyet 
a külföldi ifjúsági szervezetekkel való aktív 
kapcsolatok szempontjából fontosnak tartok: 
a határon túli magyar szervezetekkel való 
kapcsolat, az Európai Uniós ifjúsági szerve-
zetekkel való kapcsolat, és a régiós kapcsola-

tok fejlesztése, jobb kihasználása. Kedvező a 
helyzetünk, mert mindhárom irányban erős 
szálakkal vannak kötődéseink, az európai 
egye temeken működő hálózattal bíró 
Erasmus Student Network (ESN) szegedi 
szekciójának alelnöke én vagyok, a mintegy 
nyolcvanezer fiatalt képviselő ernyőszerve-
zetnek a Duna-Körös-Maros-Tisza Eurorégió 
Ifjúsági Szövetségének pedig Bene Tamás 
(az elődöm a bizottság élén) az egyik vezér-
alakja. 

- Befejezésül tágabb kérdés. Mint bizottsági el-
nök hogyan írnád le az elképzelésedben élő hall-
gatói önkormányzati tevékenység fő vonásait? 
Milyen EHÖK -öt, milyen bizottsági működést 
képzelsz el? 

- Én egy kifelé egységesen fellépő EHÖK-
öt képzelek el, amely a hallgatói célok érde-
kében közös álláspontot tud és akar képvi-
selni, amely szakmai vagy akár személyi 
problémáit belül oldja meg. Kezdeményező 
EHÖK-öt képzelek el, amely nem csak rea-
gál az Egyetem vezetésének vagy akár a po-
litikai vezetés felvetéseire, hanem felmérve 
a hallgatói igényeket, maga kezdeményezi a 
változásokat, koncepciókat alkot és azokat 
meg is valósítja. Stratégiai szemléletű testü-
letet képzelek el, amely hosszútávú, több 
elnöki cikluson átívelő célokat jelöl ki, fel-
mérve az igényeket, és amelynek cseleke-
deteit a hatékonyság igénye és a tervezés 
határozza meg. És végül egy politikailag 
semleges szervezetet képzelek el, amely a 
pártpolitikai erőtérben mindenkor középen 
áll, nem feledve, hogy a hallgatók, de a fel-
sőoktatás érdekei függetlenek pártoktól 
vagy kormányoktól. Mint bizottsági elnök 
ezeket tartom zsinórmértéknek a testüle-
tem szempontjából. 



VI 

Egyetemtörténeti 
vetélkedő 

A Szegedi Tudományegyetem Polgá-
raiért Alapítvány (SETUP) első alka-
lommal rendezi meg idén „A Szegedi 
felsőoktatás története" című internetes 
vetélkedőjét középiskolai tanulók szá-
mára. Ebből az alkalomhói kérdeztük 
Mészáros Csabát a versengés egyik 
szervezőjét. 

- Hunmin jött az ötlet egy ilyen verseny lebo-
nyolításához? 

- Sokat nem kellett gondolkodnunk, hi-
szen az alapítvány célkitűzései között 
szerepel minden olyan kezdeménye-
zésnek a támogatása, amely népszerű-
síti a Szegedi Tudományegyetemet, il-
letve ami összefogja a dél-alföldi régió 
ifjúságát. Ez a rendezvény pedig nem 
mást tesz, mint az egyetem leendő pol-
gárainak nyújt lehetőséget az egyete-
münk megismerésére. 

- Kiknek hirdettétek nug a versenyt? 

- Elsősorban azoknak a középiskolás-
oknak, akik esetlegesen már most tud-
ják, hogy ebben az intézményben sze-
retnének továbbtanulni, de minden 
olyan diáknak, aki szeret játszva ta-
nulni. Hiszen ez is a céljaink között 
szerepelt. 

- Milyen a fogadtatása « vetdkedőnek? 

- Első alkalommal hirdettük meg a 
versenyt, így még tapasztalatlanok vol-
tunk ebben az ügyben. Az elején ab-
ban állapodtunk meg, hogyha lesz any-
nyi jelentkezőnk hogy a döntőt meg 
tudjuk rendezni, akkor már sikeresek 
leszünk. Ehhez képest 24 csapat je-
lentkezett szerte az országból, ami 
minden várakozásunkat meghaladja. 

- Hogyan zajlik a versengés? 

- A csapatok a www.sztehok.szeged.hu 
weboldalon juthatnak hozzá a felada-
tokhoz, majd a megoldásokat postai 
úton küldik vissza az alapítvány címére. 
A két forduló alapján legjobb 5 csapatot 
meghívjuk Szegedre 2004. április 24-re 
amikor a TÁK-ban tartjuk a döntőt, 
ahol az egyetem oktatóiból álló zsűri 
dönti el, hogy ki lesz a végső győztes. 

Megalakult a Generációs Fórum 
Március 25-én az Szegedi Ifjúsági Ház 
(IH) Nagytermében igen nagy érdeklődés 
közepette megalakult a szegedi ifjúsági 
Generációs Fórum. 

A szövetségi jelleggel működő szervezet el-
fogadott alapszabálya szerinti célja „Szeged Me-
gyei Jogú Város területén élő, tanulmányait a 
fenti területen székhellyel rendelkező oktatási 
intézményben folyató, továbbá a fenti területen 
székhellyel, telephellyel bejegyzett munkaadó-
nál munkát vállaló 35 év alatti gyermek, ifjúsági, 
illetve fiatal felnőtt generáció érdekeinek kana-
lizálása és artikulálása, a generáció érdekképvi-
selete, érdekvédelme." 

A fórum alakuló ülésén megválasztásra ke-
rültek a Generációs Tárgyalócsoport (a tulajdon-
képpeni ügyvivő-elnökségi funkciót megtestesí-
tő vezető szerv) tagjai. 

A hét fős vezető szervbe a Közgyűlés öt főt 
választ és két további delegált képviselő foglal 
majd helyet benne (ők a szegedi városi Diák-
önkormányzat, és az SZTE HÖK delegáltjai). 
A Generációs Tárgyalócsoport tagjaira több je-
lölés is érdekezett. 

A t i t k o s s z a v a z á s e r e d m é n y e k é n t 
a vezető szerv tagjai lettek: 

- Bene Tamás (48 szavazat) 
- Arvai Mária (38 szavazat) 
- Kevei Zoltán (33 szavazat) 
- Balogh Aáám (31 szavazat) 
- Gergely Orsolya (27 szavazat) 

H. Nagy László levezető e lnök és 
Tölcsér T í m e a jegyzőkönyvvezető 

A Szegedi Tudományegyetem és az 
Egyetemi Hallgatói Önkormányzat meghirdeti 

A Vili. SZTE Kupa Ncvczéscs Horgászversenyt 
A verseny ideje: 2004. április 25. 
A verseny helyszíne: Fehérpart 
A Kupára három főből és egy (nem horgászó) 
csapatvezetőből álló csapatok nevezhetnek. 
A pálya végessége okán összesen harminchat 
csapat nevezését áll módunkban elfogadni, a 
következő megoszlás szerint: 
- 1 2 oktatói csapat, 
- 12 hallgatói csapat, 
- 12 nem oktató dolgozói csapat. 
(Vegyes összetételű csapatot esetén a csapat, többsége 
szerinti kategóriába kerül besorolásra.) 
A nevezés feltétele: a csapat minden tagja az 
SZTE egyetemi polgára legyen. 
A csapatnévsort tartalmazó nevezéseket 
2003. április 23 -ig lehet leadni 
- s z e m é l y e s e n az S Z T E E H Ö K Irodán 

(Boldogasszony sgt. 4.), 
- vagy a 62/544-846-os telefonszámon, 
- vagy az sztehok@levelc.hu e-mail címen. 
A Kupa csapat ( I - I I I . helyezés) és egyéni 
(l-III. helyezés) küzdelemben kerül díjazásra. 
Tervezett napirend: 
- 7.00-7.30 Érkezés 
- 7.30-8.00 Megnyitó 
-8.00-8.25 Felkészülés 

- 8.25-8.30 Etetés 
-8.30-11.30 Horgászat 
- 12.00 Ebéd 
- 12.30 Ünnepélyes eredményhirdetés 
Versenyszabályok: 
Egy szektorban egy csapatból egy versenyző 
horgászik. 
A csapatverseny végeredménye a csapatok tag-
jai által fogott halak össztömege alapján alakul 
ki. Az egyéni verseny sorrendje (kategórián-
ként) a fogott halak össztömege alapján dől el. 
A verseny az országos általános horgászrend 
szerint folyik (két bot, fenekezó vagy úszós 
készséggel). A versenyen sem méret-, sem da-
rabkorlátozás nincs. A kifogott halakat min-
denki köteles életben tartani és a mérlegelés 
után a vízbe visszaereszteni. 
A verseny időtartama: 3 óra. 

Támogatók: 
SZTE Rektori Hivatal 
Un'rversitas-Szegeá KHT. 
Szegedi Tudományegyetem Polgáraiért Alapítvány 
Szegedi Tudományegyetem EHÖK Iroda 
Szegedi Hernmnn Ottó Ho/gászegyesület 
Erdei Attila Hoigászl/olt 

G ENERACIOSmr 

Küldöttek egy csoportja 

http://www.sztehok.szeged.hu
mailto:sztehok@levelc.hu
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JAKAB 
CSABA 

autósiskolájában 
mint élni tudni! 

tankönyv, részletfizetés, 
diákkedvezmény 

Tanfolyamok 
kéthetenként indulnak 

Vitéz u. 13-15. Tel.: 422-335 

A 2000. EV TELEFONSZAMA 
AZ ÉVEZRED TAXIJA 

555s5551 
A d i á k o k t a x i j a ! 
A l e g o l c s ó b b a n 

S z e g e d e n ! 

K é r d a „ 7 " - e s t a r i f á t ! 

Az EHÖK és a JATE Klub 
ajánlásával 

2 s p o r t é l e t VII 

Végét vetik a zenének, 
S hazamennek a legények. 

(Petőd Sándoi. 1823-1849) 

Főiskolások 
a Szegedi Universitasban 

© 
83 cc 
TJ 
CS 
"9*1 © 
-53 

w! 

Alapítvány 

Nosce tempus opportunum 
(Pittekosz, ie. 600.) 

Akkreditált nyelvtanfolyamok és nyelvvizsgák 

akkreditált képző intézményünkben, 

az ILS Szeged Nyelviskolában 

• Szeged egyetlen ISO 9001:2001 tanúsított 
nyelviskolája 

• a tanfolyamok 30%-a az SZJA-ból 
jóváírható 

• áfamentes nyelvvizsgák és tanfolyamok 
• bejelentett angol Pitman vizsgahely 
• szóbeli, írásbeli angol PITMAN üzleti 

nyelvvizsgák 
• bejelentett német G O E T H E vizsgahely 
• nemzetközi díjas vizsgahely 

ILS Szeged Nyelviskola Kft. 
Akkreditációs lajstromszám: 0427 

6720 Szeged, 
Victor Hugó u. 6. 
Tel.: 62/420-595 

Nyitva tartás: 
H-Cs: 8 . 0 0 - 18.00, 

P: 8 . 0 0 - 12.00 
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K A R N Y O N E , E L E K T R A 
Szegedi Egyetemi Színház 
A művészek vallomásait összeállította: Varró Sándor 

Gyurkó László Szegeden 
„Mint ha a fölszentelés előtt álló kispap első mi-
séjén megjelenik a pápa" - mondta társainak 
Paál Isti, amikor a lengyelországi előadáson a 
közönség soraiban meglátták Grotowski-t. 

Hasonló érzés volt számunkra, amikor az 
október 28-i előadáson - ha nem is váratlanul -
feltűnt Gyurkó László, Kossuth-díjas író, a Sze-
relmem, Elektra (1968) című tragédia szerzője, 
az egykori Huszonötödik Színház vezetője, a 
Kecskeméti Katona József Színház hajdani igaz-
gatója. Ismertebb művei közé tartozik még 
A búsképű lovag, Don Quijote de la \ lancha 
szörnyűséges kalandjai és gyönyörűszép halála 
című, 1973-as színmű, valamint a Faustus dok-
tor boldogságos pokoljárása (regény, 1979). 

. . .Majd következett a vacsora, s desszert-
ként az írói vélemény. Vélemény, s nem kritika. 
Még Gyurkó László sem mond kritikát egyetlen 
előadás után. 

Csönd, néma kíváncsiság, s a szerző, aki 
művének számtalan színpadi változatát látta már 
most a Mi alakításunkról fog beszélni. 

A Mi é le tünkben történelmi esemény, amo-
lyan igazi nagy pillanat, (talán Paál Istiék erez-
hettek hasonlót, amikor Déry Tibor eljött az 
Óriáscsecsemő egyik előadására) 

Az író véleménye szerint, az Elektra túlsá-
gosan nagy falat egy kezdő társulat számára. 

A legfontosabb gondolata talán az volt, hogy 
nem értelmeztük félre a darabot, nem magya-
ráztunk bele olyan dolgokat a műbe, ami nincs 
benne. Legfőbb negatívumként a mozgást em-
lítette, vagyis a történések és a színpadi mozgá-
sok olykor nem voltak kellően összhangban. Ja-
vasolta, hogy „szerezzünk be egy koreográfust a 
társulatba." 

És következett a személyre szóló bírálat, ja-
vaslatok a jövőre nézve. 

Eltelt öt hónap, s Gyurkó László azóta is fi-
gyelemmel kíséri a csapat sorsát. Levélen ke-
resztül mindenről értesül, s számunkra rengete-
get jelent, hogy Gödről rendszeresen kapunk 
újabb és újabb levelet, így ha csak távolról is, de 
a szerző azóta is velünk van. 

Á p r i l i s 2 6 . ( h é t f ő ) 

1 9 ó r a - K a r n y ó n é 
M á j u s 4 . ( k e d d ) 

1 9 ó r a - K a r n y ó n é 
M á j u s 5 . ( s z e r d a ) 

1 9 ó r a - K a r n y ó n é 

Volt egyszer egy SZESZ 
„A két világháború közt. Szentgyörgyi Albert 
rektorsága idején gazdag kulturális élet alakult ki 
a Kolozsvárról áttelepített szegedi egyetemen. 
Szentgyörgyi nagy figyelmet fordított arra, hogy 
az oktatás mellett a hallgatók mindenféle önte-
vékeny kulturális tevékenységet folytassanak." 

így jött létre a szegedi egyetemi színpad, 
ifj. Horváth István vezetésével, aki hallgatótár-
saival színpadra vitte a Hamletet . Óriási siker-
rel mutatták be a Szegedi Nemzet i Színház-
ban. Horváth István korszakos rendező lett 
volna, ha személyes tragédiája nem szól közbe: 
zsidó származású mennyasszonyával együtt ön-
gyilkosok lettek. 

A '60-as, '70-es években még élt a SZESZ 
legendája, mítosza, s néhány lelkes, polgárpuk-
kasztó egyetemista folytatta a kezdeményezést. 
Paál István, illetve, ahogyan országszerte isme-
rik: Paál Isti másodéves egyetemistaként bekap-

csolódott az egyetemi színjátszás életébe, s 1965-
ben átvette az irányítást. Kezdetben Mrozek-et, 
Dürenmant-ot játszottak, majd következett a 
nagy áttörés: Déry Tibor Óriáscsecsemő című 
darabja (a főszerepben a híressé vált Dunai Ta-
mással), amelyre magát a szerzőt is meghívták. 

A későbbiekben is folyton kötélen táncol-
tak. A Petőfi rockkal (ezzel a darabban még 
Lengyelországban is felléptek), a Kőmíves 
Kelemmennel , s az Örök Elektrával a politikai 
rendszer tűrőképességét feszegették. 

Paál Isti 1974-ig vezette a SZESZ-t , '67-től 
kezdve a hatalom jobbnak látta, ha neves kő-
színházak munkatársaként is foglalkoztatja (ta-
lán az ellenőrizhetőség miatt is). 

Persze, nem tudtak vele kitolni. Sikeres 
rendezéseiért 1980-ban Jászai Mari-díjjal tün-
tet ték ki. Hat évvel ezelőtt Győrben tragikus 
körülmények között hunyt el, de mítosza azóta 
is országszerte él... 

n 

Szerelmem Elektra 
A társu la t 2003. s z e p t e m b e r é b e n m u t a t t a 
b e G y u r k ó Lász ló : S z e r e l m e m , E l e k t r a cí-
m ű t r agéd i á j á t . A t ö r t é n e t a s z o p h o k l é s z i 
vona l a t k ö v e t t e , d e át írva azt a h u s z a d i k 
század k ö z ö n s é g é n e k . A m ű b e m u t a t j a , 
m i l y e n e s z k ö z ö k k e l l e h e t az e m b e r e k e t 
i rányí tani , m i l y e n is e g y zsa rnok . 

D i k t a t ú r a , h a t a l o m , t e s t v é r s z e r e l e m , 
gy i l kos ság köze l k é t ó r á b a n . N e m s z í n p a -
d o n , h a n e m e g y v í v ó p á s t s z e r ű j á t é k t é r e n , 
ahol a n é z ő k k ö r b e ü l t e t é s é v e l , m i n d e n 
e g y e s e m b e r Eg i sz to sz b i r o d a l m á n a k ré -
s z e s é v é vá lha to t t . 

A r e n d e z ő cé l j a e g y a m a t ő r e l ő a d á s 
l é t r e h o z á s a vol t , má r a h e l y i s é g g e l is m e g -
t e r e m t v e az e g y e t e m i l égkör t , h a n g u l a t o t . 
S m i é r t é p p e n az E l e k t r a k e r ü l t sz ín re? 
E l o l v a s t u k , m e g t e t s z e t t , s l á t t u k b e n n e a 
l e h e t ő s é g e t . A l e h e t ő s é g e t , a m e l y a lka l -
m a s arra, h o g y ha a n é z ő úgy aka r j a , c s a k 
s z ó r a k o z z o n , ha aka r j a , s í r jon , s n é h á n y 
n a p i g r á g ó d j o n a sú lyos m o n d a t o k o n . 

A t á r su la t cé l ja , hogy e g y e g é s z e g y e -
t e m e t ö s s z e f o g ó sz ínházzá a l a k u l j o n . E h -
h e z a z o n b a n r e n g e t e g e t kel l do lgozn i , m a -
gas s z í n v o n a l ú é s s i k e r e s d a r a b o k a t kel l a 
s z ín r e v inn i . 
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